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MAART 2025

’t Landje is Jim Wessels’ achtertuin. Hij komt  
er als kleine jongen regelmatig. Skatepark ’t 
Landje opent ergens in 2005: Jim is er dan niet 
meer weg te slaan. Letterlijk, want de grote 
goede skaters zijn nogal intimiderend.  Maar 
Jim is een doorzetter. Met zijn zeven jaar be- 
gint hij op skeelers en een stepje en stunt hij 
met zijn BMX. Met kerst krijgt hij zijn eerste 
skateboard, maar pas in 2009 stapt hij er voor 
het eerst op, geïnspireerd door de anderen op 
‘t Landje. Hij weet dat hij dacht: “Dát is 
relaxed. Met een board los onder je voeten 
zweven door de lucht.”

Skate community
Vanaf 2017 geeft Jim skatelessen aan kinde ren 
op ’t Landje. Het verdiende geld gaat recht- 
streeks naar de stichting Indoor Skate park. 
Zijn vriend Thomas is initiatiefnemer van die 
stichting en heeft met een handtekeningen- 
actie het bestuur van de gemeente Haarlem 
weten te overtuigen dat een plek jaarrond 
voor de skate community nodig is. Die is er 
gekomen in de Waarderpolder. Jim is daar 
skateboard instructeur en geeft les aan circa 
honderd kids per week.

Mooi en uitdagend
In de zomer blijft zijn ‘achtertuin’ lonken,  
ook al is die ondertussen in slechte staat.  
Een skatepark vereist onderhoud en dat is  
er minimaal geweest. De obstakels zijn 
gevaarlijk te noemen. Skaters blijven weg, te 
veel hang-jongeren en enkele dealers nemen 
hun plek in. Jim is overtuigd dat het tij keert. 
Met een allround park voor BMX’ers, skate-

boarders en graffiti artists komt het oude 
sfeertje beslist terug. 
Jim hoopt dat er in de toekomst weer veel 
jonge buurtgenoten gebruik gaan maken van 
het nieuwe park. “Wie jullie daar zeker zullen 
zien zijn Ollie en Jonas, twee Haarlemse 
jonge jongens met uitzonderlijke kwaliteiten! 
En misschien wordt het park zó mooi en 
uitdagend dat we ook skaters uit andere 
steden trekken.”

Design samen met jongeren 
Het ontwerp voor het skatepark wordt door 
een skatebaanbouwer (SkateOn) gemaakt 
samen met jongeren, de skate community  
en graffiti artists. Eind februari was de eerste 
ontwerpsessie waar zo’n vijftien jongeren bij 
aanwezig waren. Het ontwerpen gebeurt niet 
alleen live, maar ook via groep-chats. Daarin 
leveren de deelnemers hun input aan het 
design. “Het belangrijkste is dat er een veilig 
en uitdagend park komt, waarbij het hart van 
de plek intact blijft. Ik hou van het huidige 
Landje en wil die liefde graag blijven voelen 
en ervaren.”

Informatiebijeenkomst
Als het voorlopig ontwerp klaar is, kan de 
buurt het ontwerp bekijken en vragen stellen 
tijdens een informatiebijeenkomst. Het is de 
bedoeling dat nog in 2025 gestart wordt met 
de bouw. Check voor de planning de website 
van de gemeente. In mei start weer een 
nieuwe lessenreeks voor beginners en 
gevorderden tussen de 7 en 18 jaar. Check 
www.skateparkhaarlem.nl. 

Liefde voor ’t Landje

Al twintig jaar is skatepark ‘t Landje een populaire plek voor skeelers, skaters en 

hangjongeren. Maar de hellingen zijn in slechte staat, sporters blijven weg. Een groep 

jongeren bereidt in overleg met de gemeente een grondige renovatie voor.

In het jaar 1910, kwam de familie De Nobel 
in de buurt wonen. Vader Pieter verdiende 
het brood als glasetser. Moeder Elisabeth 
zorgde voor hun zoontje Felix, geboren in 
1907. Zijn jongere broers Johan (1912) en 
Otto (1918) zijn op nummer 74 geboren.
Vader Pieter besloot van zijn hobby zijn 
beroep te maken en werd zang- en muziek-
leraar aan onder andere de Haarlemsche 
Huishoud- en Industrieschool én het Kenne-
mer Lyceum. Daarnaast gaf hij vanuit huis 
‘Privaat – en Cursuslessen in Piano, Zang en 
Muziektheorie’. Opgroeiend in een muzikaal 
nest, waarin piano en zang centraal stonden, 
was het dan ook niet zo verwonderlijk dat 
Felix uitgroeide tot een musicus. Bijzonder 
is dat hij een wereldwijd gerespecteerd 
musicus werd.  

Het Nederlandsch Kamerkoor
Na in Haarlem de HBS te hebben afgerond, 
begon hij op 18-jarige leeftijd aan het 
Amsterdams conservatorium met als doel 
solopianist te worden. Al snel merkte hij dat 
hij over bijzondere talenten beschikte om 
zangsolisten op de piano te begeleiden.  
Dit talent maakte dat hij vaak gevraagd 
werd befaamde binnen- en buitenlandse 
vocalisten aan de vleugel te begeleiden. 
In 1937 vroeg de VARA Felix een groep 
zangers en zangeressen bij elkaar te bren-
gen om een serie cantates van Bach uit te 
zenden. Gesteund door de waardering 
hiervoor van de luisteraars, richtte Felix  
het Nederlandsch Kamerkoor op. En op  
9 januari 1939 vond in Haarlem het eerste 
optreden hiervan plaats. Onder zijn leiding 

verwierf dit koor na de oorlogsjaren grote 
internationale befaamdheid. Het koor 
bracht talrijke grammofoonplaten uit en 
maakte concertreizen door heel Europa, 
ook in Zuid-Afrika, Canada en de Verenigde 
Staten. Nederland werd niet vergeten en ze 
bezochten zelfs de kleinste dorpen. Voor 
zijn uitzonderlijke muzikale prestaties ont-
ving Felix al tijdens zijn leven ruime er- 
kenning, waaronder een koninklijke benoe-
ming tot Officier in de Orde van Oranje 
Nassau. Het Nederlands Kamerkoor is ook 
vandaag de dag nog een bloeiend en 
gerenommeerd gezelschap.

Bestaat toeval?
Exact 100 jaar na de familie De Nobel 
betrokken Irja en Jack Liljeholm met hun 
twee zonen dezelfde woning. Hun oudste 
zoon is in 2007 geboren, exact 100 jaar later 
dan Felix de Nobel. Én ook hij heet Felix! 

Felix de Nobel (1907–1981)
Voor de redactie is het elke keer weer een uitdaging of het zal lukken een verhaal te 

vinden voor de volgende ‘Garenkoker’.  Gelukkig zijn er van die momenten dat toeval 

een helpende hand uitsteekt. Als invaller voor een van onze vaste bezorgers, raakte 

een van onze redactieleden afgelopen december aan de praat met Jack Liljeholm, 

wonend in de Pieter Kiesstraat op nummer 74. Het was zijn verhaal over Felix de 

Nobel, een van de vroegere bewoners van zijn huis, dat het probleem oploste.  

• HISTORIE
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Buurtcoöperatie Duurzaam Garenkokers-

kwartier gaat verder als Buurtvereniging 

Garenkoker. Met deze nieuwe naam én 

rechtsvorm blijven ze zich inzetten voor 

verduurzaming en samenwerking in een 

prettige en leefbare wijk.  

De buurtcoöperatie Garenkoker was al 
bezig met verduurzaming voordat het hip 
werd. In 2013 werd de coöperatie opgericht 
en ging samenwerken met de bestaande 
wijkraad. Elke wijk in Haarlem had een 
eigen wijkraad. Dat zorgde ervoor dat de 
gemeente ‘voeling’ kon houden met wat  
er gebeurde in de wijk. En andersom wist 
de wijkraad de verschillende afdelingen 
van de gemeente goed te bereiken als het 
nodig was. Dit jaar vervangt de gemeente 
de wijkraden door wijkplatforms. Een 
wijkplatform is een open netwerk van 
inwoners, ondernemers en organisaties, dat 
zich inzet voor de wijk. De buurtvereniging 
Garenkoker sluit hier perfect op aan.

Goed idee voor de wijk? 
De buurtvereniging wil graag helpen bij het 
realiseren ervan. Zo zorgen ze nu al voor de 
bloembakken op de bruggen over de 
Garenkokerskade en Brouwersvaart, hebben 
ze een buurtonderhoudsplan opgezet, 
maken ze deze wijkkrant en organiseren  
ze het jaarlijkse voetbaltoernooi.

Vacature Bestuur Wijkplatform
Algemeen bestuurslid Niek van Noppen  
is na acht jaar gestopt. Hij wil graag 
plaatsmaken voor een nieuw bestuurslid. 
Liefst een jonger iemand, bijvoorbeeld een 
wijkbewoner met kinderen in de basis-
schoolleeftijd. Iemand die weet wat 
belangrijk is in de wijk voor jonge ouders 
en voor hun kinderen. Het bestuur zoekt 
vooral iemand die wil helpen met het 
bijhouden van onze social media kanalen. 
Heb je interesse, of tijd voor een oriën-
terend gesprek? Het bestuur hoort het 
graag. Mail naar info@garenkoker.nl.

Onze buurtvereniging

• IN DE WIJK
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In zijn jeugd in het Drentse Diever meldde 
Peter Dekker (45) zich aan bij de lokale judo 
school. Samen met films zoals Karate Kid 
ontwikkelde hij een levenslange fascinatie 
voor Azië. Tijdens zijn studie verbleef hij 
anderhalf jaar in China en kreeg een authen-
tiek Chinees zwaard in handen. Hij was ver- 
kocht, en het was het begin van een jaren-
lange passie.
In 2005 schreef hij zich in bij de KvK als 
antiquair in antieke wapens. Als onderzoeker 
helpt hij verzamelaars over de hele wereld.

Pijl, Boog en meer
Zelf is Peter beoefenaar van het oude 
Chinese boogschieten van de Mantsjoes. De 
galerie beperkt zich dan ook niet tot louter 
zwaarden en sabels. Handbogen, pijlen en 
messen uit heel Azië. Maar ook zeldzame 
stukken uit Europa behoren tot de collectie - 
en stuk voor stuk kan Peter er uitvoerig over 
vertellen. “Ik verkoop al heel lang vanuit huis 
via mijn website, met mijn gezin woonde ik 
in Haarlem noord. Toen de fysiotherapeut 
die hier zat vertrok, hebben we onze kans 
gegrepen en hebben we het pand kunnen 
kopen. Met mijn gezin woon ik sinds half 
december boven de galerie.”

De kling
“Kijk”, demonstreert Dekker, “het staal van 
het zwaard noemen we de kling. En dat is 
voor liefhebbers waar het om draait bij 
zwaarden. Het handvat en de schede 

Samoerai aan 
de Zijlweg

kunnen ook mooi zijn, maar zijn als de lijst 
van een schilderij.
Mijn galerie richt zich vooral op het hogere 
segment. Deze duurdere objecten zijn 
bedoeld voor verzamelaars met een ruim 
budget die op zoek zijn naar bijzondere 
stukken.” Peter Dekker is ook de deskundige 
die wordt ingeschakeld om stukken te 
onderzoeken. “Ik ben goed thuis in de 
Japanse zwaarden die gemaakt zijn tussen 
circa 1100 en 1400. Toen had elk gedeelte 
van Japan een eigen stijl en bekende 
wapensmeden. De periode daarna is 
ingewikkelder omdat vele wapensmeden 
zich vestigden in andere delen van Japan,  
en er een mix van stijlen plaatsvond.”

Instap model zwaard
“In het lagere segment heb je mensen met 
heel veel tijd, die zelf graag speuren naar 
koopjes”. Qua inkomsten moet ik het vooral 
hebben van een hoger segment dat geen 
koopje zoekt, maar iets heel bijzonders en 
weet dat dat wat kost. Dat zijn vooral 
internationale kopers.” Toch wil hij de 
drempel laag houden, dus zijn er ook items 
van een paar honderd euro. Mag je direct 
met je aanwinst naar huis lopen? Dat is geen 
enkel probleem, je mag in Nederland geen 
wapens dragen maar wel goed verpakt 
vervoeren. Afhankelijk van de situatie beslist 
de politie of het toegestaan is. Naar Ajax-
Feyenoord met je nieuwe samoeraizwaard, 
dat is bijvoorbeeld niet de bedoeling.

In onze wijk hebben we een fietsenmaker, een groenteboer en vanaf volgende maand 

kun je er ook terecht voor een samoeraizwaard. In het prachtige Jugendstil pand op de 

Zijlweg 60, opent Peter Dekker zijn galerie in Aziatische wapens: Mandarin Mansion.  

De expert op dit gebied adviseert onder meer het Rijksmuseum en het Metropolitan 

Museum in New York.

• GARENKOKERS• VOOR DE WIJK
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Een keer per maand een rondje door de buurt
Jaren geleden was er al een groep troeptrim-
mers in onze buurt. Bijna 1,5 jaar geleden 
startte Els vanuit de buurtvereniging een 
nieuwe groep troeptrimmers die zich geleide-
lijk uitbreidt. Erik sloot zich later aan. Een keer 
per maand lopen ze op donderdag een rondje 
door de buurt. Ze starten bij de groenteboer. 
Els; “Er zit geen structuur in het rondje, we 
pakken steeds weer andere stukken aan.  We 
kijken meestal zelf vooraf naar waar de meeste 
rommel ligt en daar gaan we lopen.”

Ze zijn inmiddels met 6 troeptrimmers. Erik: 
”We praten onderweg een beetje, maar 
meestal zijn we gewoon aan het werk. Het 
levert niet alleen een opgeruimde buurt op, 
het geeft ook een lekker opgeruimd gevoel in 
je hoofd. En we krijgen vaak heel positieve 
reacties van de mensen op straat.”

Een zakje met een hondendrol in de boom
“We vinden altijd wel genoeg voor 6 volle 
zakken. De grijpers zijn van de buurtvereniging 
en van Spaarnelanden, de vuilniszakken van 
onszelf. We vinden vooral heel veel peuken. 
Een sigarettenfilter is gemaakt van plastic. Wist 
je dat een peuk 12 tot 15 jaar erover doet om 
af te breken? En ondertussen komen al die 
schadelijke stoffen in de grond en in ons water. 
De meeste peuken vinden we op de Zijlweg, 
vooral daar waar af en toe veel mensen samen 

komen. Het zou mooi zijn als daar een paar 
peukenpalen zouden staan.” 

“Naast peuken vinden we ook veel plastic, 
glaswerk, piepschuim, postelastieken, batte-
rijen, fietslampjes en fietsonderdelen. En ook 
tandenstokers in de buurt van de dansschool. 
Bedenk zelf maar waarom. De deurbel die we 
vonden, konden we gelijk teruggeven aan de 
eigenaar. Het gekste? We vonden een honden-
drol in een zakje, hangend in de boom. Dus 
iemand heeft iets opgeruimd, maar niet in een 
bak gegooid.”  

Samen verantwoordelijk
We zien dat mensen meer vuil naast de 
containers zetten, vuil dat niet in de container 
thuishoort. We wonen in een mooie wijk in 
Haarlem en laten we met elkaar zorgen dat het 
zo blijft en wát we kunnen doen, ook doen. 
We zijn samen verantwoordelijk voor een 
schone buurt.

Neem contact op
“We weten dat er meer mensen zijn die lopen. 
In Rosenhaghe is een clubje en op de Zijlweg 
lopen mensen uit een andere buurt. Het is wel 
handig om te weten waar en wanneer andere 
groepjes lopen, dan kunnen we dat afstem-
men. En als buurtbewoners met ons mee 
willen lopen, dan vinden wij dat heel leuk.  
Mail ons op info@garenkoker.nl.”

Een opgeruimd gevoel 
met troeptrimmen

Een rondje door de buurt lopen en tegelijkertijd afval rapen, dat is troeptrimmen. Het op- 

ruimen van afval geeft ook een gevoel van opgeruimdheid in je hoofd. “Een soort van mind-

fullness”. Aldus Els Geluk en Erik van der Starre, twee van de troeptrimmers in onze buurt.
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In de vorige editie van de Garenkoker stond dat DHL haar pakketpunt op de Zijlweg heeft 
verplaatst naar de Poolse supermarkt. Het is echter geen verplaatsing, maar een extra 
pakketpunt. Het pakketpunt bij Telefoonwereld blijft gewoon bestaan.

Rectificatie pakketdienstenLaatst lag er een brief van Spaarnelanden  
op de mat over het restafval saldo. Met dit 
saldo kun je komend kalenderjaar 365 keer 
de ondergrondse restafvalcontainer 
gebruiken. Kijk voor meer informatie op 

Afvalwijzer
www.spaarnelanden.nl. Je kunt daar ook 
snel en makkelijk een afspraak maken voor 
het gratis ophalen van je grof (tuin)afval.  
Of download de app voor meer informatie 
‘Afvalwijzer Spaarnelanden’.

Vacature Buurtkrant de Garenkoker
De redactie van de Garenkoker zoekt een nieuw redactielid. Woon je in de buurt, vind je 
het leuk om over de buurt en de buurtbewoners te schrijven en/of heb je leuke ideeën  
voor de buurtkrant? Stuur ons een mailtje: info@garenkoker.nl.


